
 

 

Zápis z jednání Spolkové rady Svazu chovatelů ovcí a koz z.s. (Spolek), konané dne  
3. 12. 2024 od 17,00 hodin přes aplikaci Teams 
Podle prezenční listiny bylo přítomno 16 členů Spolkové rady Svazu chovatelů ovcí a koz 
z.s: Martin Carbol, Ing. Roman Cieślar, Jan Hála, Ing. Martin Hošek, Ing. Jiří Huml, Ing. 
Marie Jahodová, Ing. Tomáš Klíma, Ing. Richard Konrád, Ing. Václav Kovář, Petr Kříž, 
Michaela Kvisová, Milada Kvirencová, Josef Pulíček ml., Pavel Slovák, Ing. Ladislav 
Strnad, Ing. Jan Vejčík. 
Za Revizní komisi spolku: Mgr. Jan Kováč  
 

Program jednání:  

1) Zahájení  

2) Plnění usnesení Členské schůze - Republikového shromáždění delegátů a 

Spolkové rady Spolku  

3) Aktuální informace  

4) Zhodnocení činnosti Spolku v roce 2024  

5) Hodnocení hospodaření Spolku 2024  

6) Projednání návrhu odměn pro funkcionáře a zaměstnance Spolku  

7) Plán činnosti Spolku na rok 2025  

8) Volba 2 členů Správní rady Svépomocného fondu  

9) Projednání návrhu na udělení vyznamenání Zlaté rouno  

10) Diskuze, různé  

11) Závěr  
 
1) Jednání zahájil předseda Ing. Konrád, který konstatoval, že zasedání Spolkové rady je 
usnášeníschopné a Spolková rada bude jednat podle programu uvedeného na pozvánce. 
Jako zapisovatele SR určila Ing. Richarda Konráda, jako ověřovatele zápisu Michaelu 
Kvisovou a Petra Kříže.              

2) Kontrola usnesení 
Usnesení Spolkové rady č. 18/2016  
Spolková rada ukládá představitelům jednotlivých útvarů Spolku dodržování jednacího 
řádu a stanov Spolku s důrazem na odesílání pozvánek a předávání zápisů z jednání, 
zejména Revizní komisi.  
Úkol trvá. 
Usnesení Spolkové rady č. 57/2018  
Spolková rada požaduje po jednotlivých složkách Spolku, aby na všech akcích 
podporovaných Spolkem a na všech propagačních materiálech bylo umístěno oficiální 
logo Spolku, které bude viditelně umístěno a také zdokumentováno. Umístění loga je 
podmínkou finanční podpory akce. Úkol trvá. 
Usnesení Spolkové rady č. 10/2019 
Ukládá předsedům chovatelských klubů provedení revize členské základny.  
Úkol trvá. 
Usnesení Spolkové rady č. 4/2020 
Spolková rada ukládá Předsednictvu Spolku zlepšit propagaci Spolku – informace 
o činnosti formou bannerů, článků v odborném tisku a na internetu.  
Úkol trvá. 
 



 

 

Usnesení Spolkové rady č. 6/2021 
Spolková rada ukládá Předsednictvu Spolku jednat v ochraně proti predátorům 
ve prospěch chovatelů ovcí a koz České republiky.  
Úkol trvá. 
Usnesení Spolkové rady č. 15/2021  
Spolková rada ukládá Předsednictvu Spolku a Redakční radě Zpravodaje nepublikovat 
ve spolkových tiskovinách a na webových stránkách Spolku informace, které jsou 
v rozporu se stanovisky Spolku a v rozporu s rozvojem chovu ovcí a koz v České 
republice.  
Úkol trvá. 
Usnesení Spolkové rady č. 22/2022  
Ukládá Předsednictvu dále jednat k řešení navrácení blokovaných finančních prostředků 
od Sberbank.  
Splněno z 95 %. Vráceno 13.996.214,30 Kč, zbývá ještě vrátit 736.642,86 Kč. Bude dále 
sledován další vývoj k vrácení těchto prostředků. 
Úkol trvá 
Usnesení Spolkové rady č. 31/2022 
Spolková rada pověřuje Předsednictvo Spolku pokračovat v jednáních pro odstranění 
zákazu ošetřování paznehtů ve vlastním stádě ovcí a koz chovatelem v příslušných 
zákonech.  
Splněno. 
Usnesení Spolkové rady č. 57/2024 
Spolková rada schvaluje úpravu šlechtitelských programů plemen ovcí T, OU, KA, LA, VF, 
SL, které byly schválené Radou PKO dne 16. 2. 2024 a úpravu šlechtitelských programů 
všech plemen koz – B, H, AN, S, A, BU, W, K, M, ZH, které byly schválené Radou PKK 
dne 22. 2. 2024 a pověřuje Předsednictvo Spolku předání těchto programů na MZe. 
Splněno částečně. ŠP všech plemen koz MZe schválené. ŠP všech plemen ovcí musejí 
být doplněny o kapitolu zajištění analýz pro stanovení genomické plemenné hodnoty 
plemenných ovcí, budou po dohodě s MZe upravené a předané po tomto doplnění 
(listopad 2024) na MZe ke schválení. 
Usnesení Spolkové rady č. 58/2024 

Spolková rada projednala nabídku ČMSCH na vytvoření software na vedení 

Plemenné knihy ovcí a koz a souhlasí s účelovým určením, koncepcí, funkcionalitami 

a návrhem propojení tohoto software s jinými aplikacemi a databázemi a schvaluje 

prezentovanou koncepci právních vztahů při vytvoření, užívání, následné údržbě a 

vývoji tohoto software a předloženou cenovou kalkulaci ve výši do 5,000.000,- Kč 

bez DPH, na vytvoření a získání licence k užití software s tím, že údržba, další vývoj 

a provoz tohoto software budou řešeny zvláštní smlouvou za úplatu.  

Spolková rada pověřuje Předsednictvo k uzavření příslušných smluv na vytvoření a 

užívání software dle předložené koncepce a cenové kalkulace a dále smluv na údržbu, 

další vývoj a provoz tohoto software dle aktuálních provozních potřeb. 
Úkol splněn částečně, smlouva na tvorbu software je podepsaná, servisní smlouva se 
bude následně připravovat. 
 

 

 



 

 

3) Aktuální informace o činnosti Spolku 

a) Ing. Konrád seznámil přítomné s pokračováním řešení kauzy se SZIF ohledně 

vrácení dotací za pana Harbuta. Byl podán přes našeho právníka podnět k zahájení 

trestního řízení proti panu Harbutovi o vrácení částky 596.068,- Kč, které jsme 

museli vrátit SZIFu.   

b) Ing. Konrád dále informoval o vydání Zásad národních dotací na rok 2025. Zásady 

již obsahují nový dotační titul 20.G. Zlepšení životních podmínek v chovu ovcí a koz 

(welfare). Pro všechny podprogramy v rámci DP 20.G. (20.G.a., 20.G.b.) je podávána 

jedna společná žádost o dotaci a jeden společný formulář s doklady prokazujícími 

nárok na dotaci. Podpora je poskytována v souladu s AGRI pokyny. Žádost o dotaci 

si budou podávat chovatelé sami na SZIF.  

Předmět dotace: ovce nebo koza samičího pohlaví starší 12 měsíců věku, pasena ve 

sledovaném období na doložených hospodářstvích (20.G.a.), nebo chována případně 

ve stájích (20.G.b.).  

Žadatel: chovatel ovcí nebo koz podnikající podle § 420 zákona č. 89/2012 Sb. 

v zemědělské výrobě dle § 2e, odst. 3 zákona č. 252/1997 Sb., který chová ovce a 

kozy celoročním pastevním způsobem nebo celoročně ustájené ve stájích. To 

znamená, že kdo nesplňuje tuto podmínku a není zemědělským podnikatelem, tak si 

žádat o tuto dotaci nemůže. 

Termín pro podání žádosti o dotaci je u tohoto dotačního programu pro sledované 

období dotačního roku 2025 (tj. od 1. 2. 2025 – 30. 9. 2025) stanoven od 7. 1. 2025 

do 31. 1. 2025.   

Po datu 31. 1. 2025 již není v žádosti o dotaci možné přidat/změnit dotační 

podprogram.  
e) Ing. Konrád seznámil přítomné o tom, že v Poslanecké sněmovně je připraveno ke 

schválení znění vyhlášky č. 176/2023 Sb. o zdraví zvířat a jeho ochraně a o oprávnění 

a odborné způsobilosti k výkonu některých odborných veterinárních činností.  

V § 33, odst. 1., bod g., je uvedeno: neinvazní veterinární úkony, které je možno 

provádět bez znecitlivění, včetně ošetření paznehtů ovcí a koz, pokud je cílem 

předcházení poškození zdraví, udržení a zlepšení zdravotního stavu zvířat je 

oprávněn provádět chovatel ovcí a koz. Vyhláška by měla platit od 1. 1. 2025. 

 
Usnesení Spolkové rady č. 61/2024 

Spolková rada bere informace na vědomí. 

 

Pro 15 proti 0  zdržel se 1 

Usnesení bylo přijato. 
 

4) Ing. Konrád zhodnotil činnost Spolku v roce 2024. Plánované velké výstavy v roce 

2024 - Země živitelka, Ovenálie byly uspořádané v plném rozsahu a byly důstojnou 

prezentací chovu ovcí a koz v České republice. Bohužel s nástupem Katarální 

horečky ovcí (KHO) v září 2024, která se postupně rozšířila na celé území ČR, jsme 



 

 

museli zrušit Celostátní výstavu ovcí a koz v Lysé nad Labem a podzimní nákupní 

trhy jsme museli přizpůsobit aktuální nákazové situaci. Řada beranů a kozlů byla 

klasifikována přímo v chovech chovatelů, z důvodů výskytu ohnisek KHO. 

Uspořádali jsme plánovaná krajská shromáždění chovatelů a krajské výstavy, kromě 

výstav v Královehradeckém a Pardubickém kraji, které byly z důvodu nepříznivého 

počasí zrušené. Je potřeba poděkovat všem funkcionářům a chovatelům, kteří se na 

organizaci těchto akcí podíleli. Řadě krajských sdružení se povedlo zajistit 

z krajských rozpočtů finanční prostředky na své akce. Velmi kladně hodnocená byla i 

27. Mezinárodní konference chovatelů ovcí a koz, kterou jsme uspořádali ve dnech 1. 

a 2. 11. v Koutech. 
 

5) Ing. Klíma seznámil přítomné s hospodařením Spolku k 25. 11. 2024. Členové 

Spolkové rady obdrželi výsledovku k tomuto datu. Hospodářský výsledek je zatím ve 

výši – 9.338 tis. Kč, což odpovídá tomuto ročnímu období.  

Na účtech Spolku je k 30. 11. 2024: RFB 3.051.554 Kč, UCB 2.491.775 Kč,  

ČS 4.064.883 Kč, ČSOB 2.046.251 Kč.  

Do konce roku musíme ještě uhradit tyto náklady: 50.000,- Kč nájmy, 90.000,- Kč 

vedení účetnictví, právní služby 80.000,- Kč a cca. 4.000.000,- Kč za mzdy, odměny, 

odvody a náklady na cestovné a ostatní režie. Celkem 4.220.000,- Kč.  

V příjmové části by jsme měli obdržet od MZe 12.650.000,- na dotacích, 195.000,- 

Kč od  VÚŽV, poplatky za berany a kozly 1.500.000,- Kč, fakturace za genomiku koz 

110.000,- Kč. Celkem v příjmech 14.455.000,- Kč. To znamená, že by hospodaření 

v roce 2024 mělo skončit ziskem kolem 800.000,- Kč. Musíme však účetně řešit tu 

vratku SZIFu ve výši 596.068,- Kč, kterou po konzultaci s naším daňovým poradcem, 

můžeme zaúčtovat do nákladů roku 2024. Když by se podařilo soudně tuto částku po 

Harbutovi vymoci, tak by to byl příjem roku, kdy by peníze byly vrácené. 

Stav Svépomocného fondu je: šest půjček, splácení je pravidelné. 

 

Usnesení Spolkové rady č. 62/2024 

Spolková rada schválila předložené hodnocení činnosti a hospodaření Spolku a stav 

Svépomocného fondu. 

 

Pro 16    proti   0  zdržel se 0 

Usnesení bylo přijato  
 

6) Ing. Klíma předložil k projednání návrh odměn pro funkcionáře a zaměstnance 

Spolku na základě průběžných výsledků činnosti Spolku a hospodaření: 

V diskusi byl původní návrh upraven a doplněn. 

 

 

 

 



 

 

Usnesení Spolkové rady č. 63/2024  

Spolková rada schvaluje projednaný návrh odměn, ukládá ekonomickému oddělení 

Spolku vyplatit odměny ve zbývajících výplatních termínech roku 2024 a připravit 

smlouvy s jednotlivými příjemci odměn. 

 

Pro 15 proti 0  zdržel se 1  

Usnesení bylo přijato  

 
7) Ing. Konrád předložil Spolkové radě plán činnosti (akcí Spolku) na rok 2025  

(viz. příloha). 
 

Usnesení Spolkové rady č. 64/2024 

Spolková rada schvaluje předložený návrh plánu činnosti pro rok 2025. 

 

Pro 16  proti 0  zdržel se 0 

Usnesení bylo přijato  

 
8) Ing. Klíma předložil Spolkové radě návrh na doplnění Správní rady 

Svépomocného fondu o dva členy: Pavel Slovák, Josef Pulíček ml.. 

 

Usnesení Spolkové rady č. 65/2024 

Spolková rada schvaluje předložený návrh na doplnění Správní rady Svépomocného 

fondu o Pavla Slováka a Josefa Pulíčka ml.. 

 

Pro 14  proti 0   zdržel se 2 

Usnesení bylo přijato  

 
9) Předsednictvo navrhuje udělit vyznamenání „Zlaté rouno“: 

Ing. Antonínu Vejčíkovi, Ing. Milanu Pokornému a Václavu Maršálkovi u příležitosti 

významných životních jubileí. 

 

Usnesení Spolkové rady č. 66/2024 

Spolková rada schvaluje předložený návrh na udělení vyznamenání „Zlaté rouno“ 

Ing. A. Vejčíkovi, Ing. Pokornému a V. Maršálkovi. 

 

Pro 16  proti 0  zdržel se 0  

Usnesení bylo přijato  

 

10) Diskuse, různé 

Ing. Klíma předložil za Správní radu Svépomocného fondu žádost o půjčku ve výši 

50.000,- Kč se splatností dvou let pro paní Lenku Lacinovou. 



 

 

 

Usnesení Spolkové rady č. 67/2024 

Spolková rada schvaluje předloženou žádost na poskytnutí půjčky paní Lence 

Lacinové ve výši 50.000,- Kč se splatností na dva roky. 

 

Pro 16  proti 0  zdržel se 0  

Usnesení bylo přijato  

 

11) Jednání ukončil Ing. Konrád v 19, 02 hodin po vyčerpání všech bodů programu. 

 

Zapsal: Ing. Richard Konrád                                           

 

 

 Ověřil: Michaela Kvisová 

              Petr Kříž 

 

            

 

             


